
103rd PLENARY SESSION OF THE COMMITTEE OF THE REGIONS and OPEN 

DAYS 

7 OCTOBER 2013 (from 3:30 to 4:45 p.m.), at European Parliament (Jόzsef Antall Building, 

Room JAN 4Q2). 

Opening session for the OPEN DAYS  

"EUROPE'S REGIONS AND CITIES TAKING OFF FOR 2020" 

 Keynote speeches: 

• José Manuel Barroso, President of the European Commission  

• Video message from Martin Schulz, President of the European Parliament 

• Johannes Hahn, European Commissioner for Regional Policy 

 

… 

Lugupeetud volinik Hahn, lugupeetud juhataja, kolleegid 

 

EA fraktsiooni nimel on mul au tervitada Teid Regioonide Komitees Open Days avaüritusel. 

Soovin oma sõnavõtus tähelepanu juhtida vaid ühele teemale – maapiirkondade 

jätkusuutlikkus.  

Probleemi olemus seisneb selles, et maapiirkonnad seisavad pikemat aega silmitsi eriliste 

arenguväljakutsetega. Rahvastiku kahanemine ja maapiirkondades osalise ajaga elamine 

tekitavad märkimisväärset survet teenustele maakogukondades. 

Probleemi avamiseks oleme andnud oma panuse ja EA fraktsiooni liikme Jerzy Zająkała 

poolt on koostatud NAT komisjoni omaalgatuslik arvamus teemal: „Maapiirkondade 

jätkusuutlikkus“, mis on täiskogu istungil ülehomme 9. oktoobril. Selle omaalgatusliku 

arvamuse eesmärk on analüüsida kõiki maapiirkondadele mõju avaldavaid ELi 

tegevuspoliitikaid, et aidata kaasa nende piirkondade jätkusuutlikule arengule. 

Lisaks kutsus EA fraktsioon 30. septembril Leedus Panevėžyses üles otsustavale 

tegutsemisele konkurentsivõimeliste, säästvate ja jätkusuutlike maakogukondade nimel. Me 

esitame Panevėžyse deklaratsiooni Euroopa Komisjonile, Euroopa Parlamendile ja Euroopa 

Liidu Nõukogule. 

Oleme seisukohale, et maaelu arenguks võetavad meetmed ja tihedam koostöö linna- ja 

maaomavalitsuste vahel peavad olema jätkusuutlikud ja kooskõlalisel viisil käsitlema nii 

majandus-, sotsiaal- kui ka keskkonnaküsimusi.  

Kokkuvõtteks, kui me tahame Euroopa Liidu tasemel üheskoos edendada majanduslikku, 

sotsiaalset ja territoriaalset ühtekuuluvust, siis peame juba täna väga tõsiselt panustama 

maapiirkondade tasakaalustatud arengusse võrdväärsetel tingimustel linnaliste piirkondadega. 

 

Tänan tähelepanu eest 

 

Uno Silberg 


